

Title (en)  
Lifting carriage.

Title (de)  
Hubschlitten.

Title (fr)  
Coulisseau de levage.

Publication  
**EP 0386344 A1 19900912 (DE)**

Application  
**EP 89124170 A 19891230**

Priority  
DE 3907440 A 19890308

Abstract (en)

A lifting carriage which is guided in a vertically movable manner on a lifting frame of a lift truck consists of a lifting-carriage body and a load carrier which has at least one load-carrier part projecting essentially at right angles. The load-carrier part is pivotably mounted about at least one axis arranged in the top part of the lifting carriage and directed parallel to the travelling surface of the lift truck. At least one cylinder-piston arrangement (23, 24) which is directed perpendicularly to the plane of the lifting-carriage body and whose cylinder is mounted in the lifting-carriage body is provided for the pivoting movement. The load carrier is laterally displaceable on the axis relative to the lifting-carriage body by means of a transversely directed sliding cylinder. A pressure plate (27) arranged so as to be at least laterally movable and having receptacles for piston-rod heads is provided on the bottom part of the laterally displaceable load carrier for the engagement of the extended piston rod of the at least one cylinder-piston arrangement (23, 24). Due to this lateral mobility, the orientation of the engagement points of the piston-rod heads at the laterally movable load carrier is maintained even during its lateral movement. <IMAGE>

Abstract (de)

Ein Hubschlitten, der an einem Hubgerüst eines Hubladers höhenbeweglich geführt ist, besteht aus einem Hubschlittenkörper und einem Lastträger, welcher wenigstens einen im wesentlichen rechtwinklig fortragenden Lastträgerteil hat. Letzterer ist um wenigstens eine im oberen Teil des Hubschlittens angeordnete, parallel zur Fahrläche des Hubladers gerichtete Achse schwenkbar gelagert. Für die Verschwenkung ist wenigstens eine senkrecht zur Ebene des Hubschlittenskörpers gerichtete Zylinderkolbenanordnung (23, 24) vorgesehen, deren Zylinder im Hubschlittenkörper gelagert ist. Der Lastträger ist gegenüber dem Hubschlittenkörper mittels eines quergerichteten Schiebezylinders an der Achse seitlich verlagerbar. Für den Eingriff der herausgeführten Kolbenstange der wenigstens einen Zylinderkolbenanordnung (23, 24) ist an dem unteren Teil des seitenschiebbaren Lastträgers eine wenigstens seitlich beweglich angeordnete Druckplatte (27) mit Aufnahmen für Kolbenstangenköpfe vorgesehen. Durch diese Seitenbeweglichkeit wird die Ausrichtung der Eingriffstellen der Kolbenstangenköpfe am seitlich bewegbaren Lastträger auch bei seiner Seitenbewegung aufrechterhalten.

IPC 1-7  
**B66F 9/14; B66F 9/16**

IPC 8 full level  
**B66F 9/14** (2006.01); **B66F 9/16** (2006.01)

CPC (source: EP)  
**B66F 9/148** (2013.01); **B66F 9/16** (2013.01)

Citation (search report)

- [X] FR 1500190 A 19671103 - EATON YALE & TOWNE
- [X] GB 1158126 A 19690716 - OM SPA [IT]
- [A] US 3572530 A 19710330 - OHNTRUP FREDERICK F, et al
- [A] FR 1025079 A 19530410 - CLARK EQUIPMENT CO
- [A] GB 1588522 A 19810423 - TRUCK SALES PETERBOROUGH LTD
- [A] FR 2495595 A1 19820611 - EATON LTD [GB]
- [AD] DE 1920712 B

Cited by  
GB2244469A; FR2690911A1; NL1024140C2; EP3173372A1; CN107021436A

Designated contracting state (EPC)  
DE FR GB IT SE

DOCDB simple family (publication)  
**EP 0386344 A1 19900912; EP 0386344 B1 19940302**; DE 3907440 A1 19901004; DE 3907440 C2 19910508; DE 58907114 D1 19940407

DOCDB simple family (application)  
**EP 89124170 A 19891230**; DE 3907440 A 19890308; DE 58907114 T 19891230